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Kære medlemmer 
Inden jeg rigtig går i gang med årets beretning, aftalte vi sidste år, at vi skulle streame dette års 
generalforsamling, således at medlemmer, som ikke havde mulighed for at være med fysisk 
her en torsdag eftermiddag, kunne følge med hjemme foran computerskærmen. Vi har 
undersøgt denne mulighed og konsulteret med vores sekretariat og deres eksperter i 
generalforsamlinger, og de frarådede os det på det kraftigste. Dels ville det være en meget 
omstændig a@ære at sikre, at det kun var medlemmer, der tilmeldte sig og senere blev lukket 
ind i Teams eller Zoom forud for generalforsamlingen, og dels ville afviklingen blive meget dyr, 
hvis vi skulle betale DitSekretariat for de mange arbejdstimer, der ville være forbundet med 
dette. Derfor blev vi enige om, at vi ikke ville streame generalforsamlingen. Beklager. 

Og så til beretningen. Jeg må indrømme, at det er med en vis nervøsitet, jeg står foran jer her i 
dag. Ikke på grund af den beretning, jeg nu skal aflægge, men en nervøsitet over alle de 
forandringer, der venter os i fremtiden. For nu ved vi endelig, hvad der skal ske med 
gymnasiet. Eller det gør vi måske ikke helt, men vi ved, hvad regeringen vil med gymnasiet. Jeg 
har med vilje undladt at nævne hf, for det lader til, at det er slut med hf, og at vi i stedet skal 
have en epx-uddannelse. Under alle omstændigheder går vi i hvert fald en fremtid i møde med 
en gennemgribende uddannelsesreform, en justering af læreplanen, et højere adgangskrav til 
stx og en mulig ændring af studieretningen i engelsk-samfundsfag. Så der bliver nok at tage fat 
på de kommende år. 

Jeg vil senere i beretningen løfte lidt af sløret for, hvad vi forestiller os, det kommer til at betyde 
for os som forening, men nu først til det forgangne år. 

Vi har siden generalforsamlingen sidste år afholdt fem bestyrelsesmøder. Det første var det 
årlige vintermøde, som også afholdes her på Sinatur Hotel Storebælt. For første gang i mange, 
mange år skete det uden regionssekretærer, en tjans, som vi nedlagde ved sidste års 
generalforsamling. For bestyrelsen skete det også uden overnatning, hvilket vi normalt også 
plejer. Da vi ikke længere afholder så mange åbne kurser, har vi heller ikke behov for så meget 
planlægning. Derefter mødtes vi til et virtuelt møde i slutningen af maj, til 
bestyrelsesseminaret i august, og så har vi afholdt et virtuelt møde i oktober og et fysisk møde 
i går. 

Fokus for vores møder har været vores daglige drift, og hvordan vi har kunnet optimere den 
mest muligt. Vi har justeret vores kursushonorarer, og vi har generelt prøvet at minimere vores 
udgifter i forbindelse med bestyrelsesmøderne. Derfor har vi også afviklet vores møder i 
oktober og maj virtuelt. Med de forestående læreplansændringer og reformer vil vi helt sikkert 
komme til at skrue mødeaktiviteten op igen, og vi har fx allerede aftalt, at vi bliver nødt til at 



vende tilbage til, at vintermødet er med overnatning, så vi har mere tid til at arbejde. Vi kan 
derfor ikke love, at dette års lave forbrug på mødeaktiviteten kan holdes de kommende år. 

Vi har haft den vanlige mødeaktivitet med vores eksterne samarbejdspartnere. Vi har besøgt 
pædagogikumkandidaterne på fagdidaktik. Vi har været til møder i Fagligt Forum, Pædagogisk 
Samarbejdsudvalg under GL og NCFF – Nationalt Center for Fremmedsprog, hvor vi har en 
plads i deres advisory board vest, ligesom vi også har været til møder hos både Københavns 
Universitet og Aarhus Universitet. 

Arbejdet med kunstig intelligens og den manglende tilslutning til sprogfagene har naturligvis 
fyldt meget, ligesom fremtidens sprogfag også har gjort det generelt – for kan vi fortsætte med 
den sprogundervisning, vi har i dag? Det er der flere, der er i tvivl om. 

På kursusfronten har vi afholdt op mod 25 skolebaserede kurser og flere åbne kurser – særligt 
Taylor Swift-kurserne har været meget populære. Ellers har der været særlig interesse for 
kurserne om det amerikanske præsidentvalg og for vores nye kursus om gruppedidaktik. Som 
altid sender vi en stor tak til alle vores oplægsholdere. Der er altid plads til flere i 
kursusudbuddet, så skriv gerne til os i bestyrelsen, hvis du har en kursusidé, du gerne vil 
vende med os. Det gælder både, hvis du har lyst til at forsøge dig som kursusinstruktør, eller 
hvis du blot efterlyser et bestemt kursus. Vi opfordrer også kraftigt til, at I bruger væggen 
bagerst i lokalet til at skrive om jeres idéer og ønsker. 

Konkurrencer har vi også haft i år. Dels har vi været en del af FALS og Columbus’ konkurrence 
om det amerikanske præsidentvalg, og dels har vi også afviklet vores årlige creative writing-
konkurrence. Vi takker mange gange dem, der har udvist interesse for konkurrencerne. Årets 
vindere kan man læse i Anglo Files. Også en stor tak til Trine og Leslie, som kvalificeret har 
afviklet og bedømt konkurrencen om creative writing. Vi er glade for at kunne fortælle, at de 
også vil afvikle konkurrencen i 2025. 

I år har vi også set en tilbagevenden til vores udlandskurser. Sammen med Foreningen for 
Samfundsfagslærere, FALS og forlaget Columbus havde vi en større gruppe i Sydstaterne i 
foråret, og vi arbejder også med andre muligheder i fremtiden. Som dette årskursus 
forhåbentlig afspejler, vil vi gerne give flere muligheder for at høre og arbejde sammen med 
native speakers. Derfor er vi også enormt stolte over, at vi i år har indgået et partnerskab med 
The Norwegian Study Centre, som har gjort det muligt at udbyde ret billige femdages kurser på 
University of York. 

I, som har været med på årskurset i formiddag, har været så heldige at opleve Beck Sinar, som 
er med til at udvikle studieprogrammets indhold. På rejsekurserne skal man som deltager selv 
stå for det praktiske omkring transport og overnatning. Til gengæld bestemmer man selv, hvor 
luksuriøst eller beskedent man vil bo – og om man vil forlænge sit besøg i det nordengelske. I 
uge 41 var den første dansker afsted via vores aftale, og flere er meldt til kommende kurser, 



herunder en stor gruppe fra Nykøbing Katedralskole. Der er meldt mulige rejseuger ud for både 
forår og sommer 2025 på foreningens hjemmeside, og vi forventer bestemt, at samarbejdet vil 
fortsætte i mange år fremover. Vi glæder os til at høre om deltagernes erfaringer, og man kan 
læse mere om nogle af de udrejsendes oplevelser i et kommende nummer af Anglo Files. 

I 2024 har Anglo Files’ numre haft temaerne Australia, Migration, Eksamen/US Election og The 
Changing South. Vi takker som sædvanlig alle, der har bidraget, og opfordrer også alle til 
fortsat at sende bidrag, idéer og feedback til redaktionen. Vi arbejder stadig ud fra en strategi 
om at lave et blad, hvor indholdet afspejler det, som foreningens medlemmer interesserer sig 
for, ligesom vi også altid prøver at ramme en god vægtning mellem forskellige typer bidrag. 
Økonomisk set har bladet i år holdt sig lidt under det udmeldte budget, selvom 2024 er et 
rejseår, hvilket bl.a. skyldes gode annonceindtægter. 

Og så til det fremtidige arbejde. Som jeg sagde indledningsvis, vil de kommende 
læreplansændringer og uddannelsesreformer helt sikkert komme til at betyde noget for 
engelskfaget. Ministeren har allerede meldt ud, at vi ser ind i en fremtid med en todelt skriftlig 
eksamen, hvor noget afvikles med papir og blyant, og andet afvikles digitalt. Den 2. december 
afholder ministeriet en workshop om fremtidens undervisning og eksamen. Vi glæder os, og vi 
er klar til at komme med vores input, som også indeholder de svar, vi fik i vores 
meningsundersøgelse, der har løbet fra sommerferien og frem til slutningen af september. Det 
lader til, at der blandt os hersker en konsensus om de positive perspektiver i den todelte 
prøveform. 

Hvordan den nye epx-uddannelse kommer til at tage sig ud, er vi også meget interesserede i. 
Hvis man vil kalde den nye uddannelse en gymnasial uddannelse, så mener vi også, at den 
skal have et niveau, der matcher det. Vi mener derfor, at man skal fastholde B-niveauet i 
engelsk, og at undervisningen naturligvis skal bedrives af universitetsuddannede lærere. Efter 
jul begynder arbejdet med indhold, timetal og progression i fagene. Vi vil følge arbejdet tæt, og 
vi vil bruge vores indflydelse, hvor vi kan. Vi har af samme grund også rakt ud til 
Erhvervsgymnasiernes Engelsklærerforening for et muligt samarbejde, og vi har også planer 
om at mødes med dem i det nye år. 

I bestyrelsen har vi besluttet os for, at vi i det kommende år vil gøre brug af vores ad hoc-
udvalg, så vi kan indhente hjælp til det fremtidige arbejde. Vi vil annoncere udvalgene via 
nyhedsbreve og sociale medier, hvor det både vil fremgå, hvor mange vi søger, og hvilke 
kriterier vi vil udvælge medlemmer efter, hvis vi får mange tilsagn. Selvom det er en stor 
mundfuld, vi står overfor, glæder vi os også til at tage udfordringen op. 

Som I har kunnet se på vores indkaldelse, skal vi i år tage afsked med Janet Furtado, som 
ønsker at træde ud af bestyrelsen. Tine Astrup ønsker ligeledes at træde ud af bestyrelsen, 
men hun har dog givet tilsagn om, at hun gerne vil være suppleant i stedet. En stor tak til både 
Janet og Tine, som begge har lagt mange timer i foreningen og bestyrelsesarbejdet. Vi ønsker 



jer alt det bedste fremover. En anden, vi skal tage afsked med – eller næsten afsked – er Eva 
Høgh, som træder ud af Anglo Files’ redaktion ved årsskiftet. Også til Eva skal der lyde en stor 
tak for dit store arbejde og et ønske om alt det bedste. Jeg kan nærmest ikke huske en tid, hvor 
du ikke var en del af bladet. Jeg kommer personligt til at savne jer alle sammen. 

Dette leder mig så mod vejs ende. 2024 har været et forholdsvist stille år. Vi har haft mange 
skolebaserede kurser, arbejdet med driften og ventet på udmeldinger fra ministeriet. Så stille 
et år skal vi nok ikke regne med at se i fremtiden. 

 

 

 


